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28.05.2024 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Agter Naalakkersuisut at sætte et maksimalt antal klienter pr. 

sagsbehandler i kommunernes socialkontorer? 

2. Hvad er den gennemsnitlige antal klienter (børn, familier, 

personer med handicap, modtagere af offentlige ydelser, 

førtidspensionister, alderspensionister, jobsøgende) pr. 

sagsbehandler i landets socialkontorer? 

3. Har Naalakkersuisut andet at tilføje om emnet? 

 (Medlem af Inatsisartut Marita Jessen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Jeg begrunder mine spørgsmål med, at der i flere steder rundt omkring i 

landet findes klienter, der føler sig svigtet. Dette skyldes blandt andet at 

sagsbehandlere i socialkontorerne har for mange klienter at servicere1. Selvom 

sagerne kan/bliver løst i henhold til loven, gør de for mange sager, at 

sagsbehandlingen trækker ud.  

Dette er også grunden til, at der er så store udskiftninger i landets 

socialkontorer. De alt for mange sager udløser stress. Og det går ud over 

klienterne, som kommer ud for stor udskiftning hos deres sagbehandlere.  

                                           
1 Børne- og ungeområdet: For mange sager til for få hænder | KNR 

https://knr.gl/da/nyheder/b%C3%B8rn-og-ungeomr%C3%A5det-mange-sager-til-f%C3%A5-h%C3%A6nder
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Derfor ønsker jeg at få oplyst, hvor mange klienter sagsbehandlere her i landet 

har i gennemsnit, og om man arbejder for at fastsætte rammer for,  hvor 

mange klienter en sagsbehandler kan have.  


